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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvor mange virksomheder, der år for år i perioden 2015-2019 

har benyttet sig af henstandsordningen i forbindelse med generationsskifte? 

 

Svar 

Skattestyrelsen har oplyst, at der frem til og med 2016 ikke blev ført statistik over anven-

delsen af henstandsordningen, jf. bl.a. svaret på spørgsmål 2 af 5. april 2017 vedr. L 183 (Ned-

sættelse af bo- og gaveafgiften ved generationsskifte af erhvervsvirksomheder og genoptagelse af skatteansæt-

telsen for værdipapirer m.v.). 

 

For perioden 2017-2019 fremgår anvendelsen af henstandsordningen efter boafgiftslo-

vens § 36 af nedenstående tabel 1. To af sagerne vedrører gaveafgift, mens de resterende 

fire sager vedrører boafgift. 

 

Tabel 1. Anvendelsen af henstandsordningen for 2017-2019 
 

 
 År Antal gange 

2017 1 

2018 3 

2019 2 
 

 

 
Kilde: Skattestyrelsen 

 

Det bemærkes afslutningsvis, at henstandsordningen parallelt med genindførelsen af en 

ensartet bo- og gaveafgift fra 2020 er blevet forbedret. Der gives nu et retskrav på hen-

stand og henstandsperioden er forlænget fra 15 til 30 år. Det giver således sikkerhed for, 

at bo- og gaveafgiften altid vil kunne betales i løbet af en periode på op til 30 år. 
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